
Goedenavond allen, Ik ben Nathalie Visscher uit Zuidwolde, moeder van 2 tienerdochters en ik wil het 

hebben over mijn zorgen omtrent het plan om 50 minderjarige asielzoekers, hoogstwaarschijnlijk 

vooral jongens, in Zuidwolde te plaatsen. Ik baseer me op onderzoek van dr. Jan van de Beek, en ik 

geef mijn kijk op wat dit voor ons dorp betekent. Jan van Beek is expert in migratiekosten en auteur 

van dit boek: MigratieMagneet Nederland.  

 

De gemeente zegt dat het COA alles regelt en dat het Rijk alles vergoedt en ze probeert ongerustheid 

weg te nemen door zorgen te bagatelliseren, maar ik zie risico’s, zowel nu als later. Dit gaat om 

overlast, onze schaarse woningen en de lange-termijnlast. Ik neem u mee langs de directe gevolgen en 

wat ons wacht.” 

 

 “Eerst het nu. Dit wordt een zgn. doorstroomlocatie: elke 7 weken kunnen er nieuwe jongens komen, 

maar in de praktijk blijven ze 1 tot 1,5 jaar. De opvang kost flink: ruim € 30.000 per jongere per jaar via 

het COA, plus € 30.000 via Nidos voor begeleiding – dat is € 3 miljoen voor 50 jongens in een jaar. Het 

Rijk vergoedt veel, maar niet alles. Denk aan extra uitgaven voor beveiliging of juridische kosten bij 

bezwaren. In kleine gemeenten zoals de onze kan dat tonnen schelen, geld dat we elders missen.   

 

Dan de overlast. 50 jongens, vaak zonder familie, met trauma en een andere achtergrond - meestal 

met een grote culturele afstand tot de onze - komen in een dorp van 5.400 inwoners (bron: 

allecijfers.nl). De groep jongeren in de leeftijd 15 tot 18 zal daardoor met ca. 25 tot 30% toenemen. Jan 

van de Beek haalt CBS- en WODC-cijfers (Wetenschappelijk Onderzoek– en Documentatie Centrum) aan: 

jonge mannelijke asielzoekers zijn oververtegenwoordigd in incidenten – 2 tot 3 keer vaker verdacht 

van kleine criminaliteit zoals diefstal of vernieling dan Nederlandse jongeren. En nog zorgelijker: 

mensen met een nationaliteit van typische asiel herkomstlanden zijn extreem oververtegenwoordigd 

onder verdachten van seksuele misdrijven, net als bij aanvallen op LGBTQ. In 2022 registreerde de 

politie bij AMV-opvanglocaties gemiddeld 1,5 incident per maand per 50 jongens: denk aan ruzies, 

overlast bij winkels of spanning met buurtbewoners. En dat zijn dus alleen de incidenten die gemeld 

zijn… 

Hier, waar iedereen elkaar kent, voelt dat als een aardverschuiving. Een hangplek bij het dorpshuis, 

geluidsoverlast of een conflict bij de sportvereniging – het hoeft niet groot te zijn om de sfeer te 

veranderen. En met doorstroom blijft die onrust, jaar na jaar.” 

 

 “Dan de lange termijn. Na 1 tot 1,5 jaar krijgen veel jongens een status: het inwilligingspercentage in 

Nederland in 2022 was 85%. Even ter vergelijk: het EU gemiddelde is 48%. Als ze 18 worden, moet 

Zuidwolde woonruimte regelen. In ons dorp zijn maar ca. 25% van de woningen huurwoningen en die 

zijn dus schaars. De jonge statushouders (evt. met hun nareizende gezinsleden) concurreren met jonge, 

laagbetaalde huurstarters. Van de woningtoewijzingen in deze groep zal ca. 30% naar statushouders 

gaan, maar als de toestroom toeneemt, zal dit percentage waarschijnlijk hoger worden. 

 

Over de volgmigratie toont Van de Beek aan dat 1 ingewilligd asielverzoek afgerond 2 immigranten 

oplevert. De levensloopkosten van een asielmigrant zijn volgens hem € 800.000, incl. de 2e generatie, 

maar door zgn. nareis is dit 1,3 miljoen euro per ingewilligd asielverzoek. Ter vergelijk: gemiddeld 

draagt een autochtoon € 50.000,- tot € 90.000,- bíj aan de schatkist!! Als de kosten per asielmigrant zo 

hoog zijn, hoeveel miljard is dat dan voor álle asielmigranten gerekend over een lange periode? En 

hoeveel daarvan komt voor rekening van onze gemeente in de vorm van o.a. bijstand en overige 

toelages. 

 



Uit onderzoek blijkt: ‘Hoe groter de culturele afstand, hoe slechter de integratie. En de verwachte 

jongens komen uit gebieden die een grote culturele afstand hebben tot Nederland. Dus integratie is 

ook een zorg. Na vijf jaar werkt maar 49% van de statushouders, vaak in deeltijd. Veel AMV’s stoppen 

vroeg met school en blijven afhankelijk. Dat drukt op onze samenleving, de woningmarkt en kan wij-

zij-gevoelens geven. Over 20 jaar hebben we een groep die niet meedoet, met armoede en spanning 

tot gevolg. Jan van de Beek stelt: Voortdurende, grootschalige emigratie uit herkomstregio’s met 

culturele afstand zal de Nederlandse cultuur diepgaand beïnvloeden. 

Ik wil humaan zijn, maar ook realistisch. Directe overlast van 50 jongens, jaar na jaar, tast onze rust en 

het gevoel van veiligheid aan. Op lange termijn zadelen we onszelf op met een woningcrisis en 

miljoenen aan kosten.  

 

De argumenten van de wethouder zijn: we moeten het doen volgens de spreidingswet/afspraken met 

de provincie/solidariteit t.o.v. de andere gemeenten… en hoe zit het dan met de solidariteit voor de 

eigen inwoners? En de provincie Drenthe vangt al zoveel extra mensen op, laat andere provincies maar 

eerst opvangen wat ze volgens de wet moeten… Nee, het voelt niet fijn om nee te zeggen, dat weet ik, 

maar in mijn beleving ben je juist humaan en solidair t.o.v. je eigen mensen als je NEE zegt tegen 50 

AMV’s op 1 locatie! En ik kijk ook niet gek op als mensen zeggen: AMV NEE! 

 

Als laatste: Ik kan u dit boek van harte aanbevelen! Maar er zijn ook veel podcasts waarin hij te gast is: 

zoek op Spotify maar op Jan van de Beek. Ik vond het een eye-opener! 
 

 

. 


